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Pozdrav: 

Pokoj vám, všem, kteří jste v Ježíši Kristu.  
Láska, milosrdenství, radost rozhojněno budiž. 

 
 

Introit:  

Trubte trubou na Sionu, a křičte na hoře svaté mé,  
nechť se třesou všichni obyvatelé této země,  

nebo přichází den Hospodinův, nebo blízký jest. 
 
 
 

 Píseň: 244 

Čtení: Za14,1-12 

Píseň: 315,573 
 
 
  

Kázání: 1Tm4,1-6 

Všichni moc dobře víte, co udělá s vámi, když máte nějaký termín dodání své práce. 
Většinou se vypnete k výkonu, který je neobyčejný. Začnete horečně pracovat a snažit se 
dohnat to, co jste zanedbali. Proč to říkám? V obdobné situaci byli první křesťané. Čekali brzký 
příchod vzkříšeného Pána. Jejich život byl určován horečnou snahou žít tak, aby je Ježíš 
neshledal lehkými jako krále Nabukadnesara. 

Jsme po svátcích. Naši otcové toto období nazvali obdobím zjevení. Zjevení nejen slávy 
Pána Boha, ale zjevením Krista jako toho, jen zvítězil nad mocí Heroda. Zvítězil i nad kameny 
dopadající na tělo Štěpánovo. Ani smrt Štěpána neoddělila od toho, jenž unikl smrti, jenž podle 
vyznání stojí na pravici Boží. 

Tedy zjevení-epifánie, kdy nám bude jasno nebo přinejmenším polojasno. Jsme 
v situaci, kdy moc dobře víme, že druhý příchod se nekoná už nejmíň dva tisíce let.  

Možná si někdo řekne: to počká. Pravděpodobnost příchodu našeho Pána je mizivá. 
Pravděpodobně to ještě nějakou dobu vydrží.  

Duch výslovně praví píše se v dopise Timoteovi. Svědek víry dává slovům, která budou 
následovat, jistou objektivitu. Není to jeho výmysl. Je to jeho vyznání.  Je to něco, co mu bylo 
zjeveno. 
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V posledních časích odvrátí se někteří od víry, poslouchajíce duchů bludných a učení 
ďábelských. Tak tedy mám vás zde strašit? Strašit, aby vaše víra byla pevnější? Nemyslím si. 
Duchové bludní a učení ďábelská nás obcházejí i dnes. Jak dále vysvětluje pisatel, duchové 
bludní a učení ďábelská mají jasnou podobu. Není to nějaké nekonkrétní, amorfní, bezhlavé 
stvoření, které se vloudí do lidského srdce. 

Duchové bludní a učení ďábelská mají jasné plody: Je to pokrytectví, a v té době zákazy 
a příkazy, které znehodnocovaly dobré Boží stvoření. Ten, kdo se staví proti dobrotě Božího 
stvoření, proti řádu, který byl nastolen na začátku stvoření světa, je lhář a pokrytec. 

V době pisatele tohoto listu to bylo v podobě zákazu se ženit a jísti pravděpodobně 
nečisté pokrmy. Co nám bludní duchové přikazují nyní, abychom nedělali nebo dělali? Co nám 
bludní duchové přikazují nyní, abychom hlásali a nehlásali? 

Myslím, že je toho mnoho, co nás svádí k rozteklosti, nejasnosti a tím někdy 
k pokrytectví, protože si myslíme něco jiného než činíme a naopak. Nakonec z toho máme 
všichni vypálený cejch na svém svědomí. Cejch, který symbolizuje vlastnictví toho, který nás 
má v moci. 

My jsme již jedno znamení ve svém srdci dostali. Dalo by se možná říct, že máme již 
jeden cejch. Cejch, který nám říká, že jsme byli přijati do služby Pána Ježíše. Cejch, který nám 
byl vypálen, když jsme byli pokřtěni. 

 

Svědek víry nás nechce strašit. Ani já vás nechci strašit a vyvolávat falešný pocit viny. 
Chci jen vyřídit zprávu, kterou jsem objevila v dopise starém přes dva tisíce let.  

Jako by pisatel nás povzbuzoval. Možná, že jste již čekání na Ježíše Krista vzdali. Možná, 
že se cítíte, jako by to vše, co se děje, byl nesmyslný zmatek. Možná, že již jste vzdali čekání na 
cokoli a kohokoli. Možná, že čekáte a máte pocit, že to již nevydržíte, jak se snažíte, a ono nic. 

Neboť všechno, co Bůh stvořil, je dobré a nemá se zavrhovat nic, co se přijímá 
s díkůvzdáním. Vždyť je to posvěceno Božím slovem a modlitbou. Vše, co stvořil Bůh, je dobré; 
zní refrén při stvoření světa. Je to tehdy, kdy svět byl neporušený. No jo, ale my žijeme nyní, 
kde je tolik věcí porouchaných, zvrácených, kde nic vlastně neplatí. Pisatel nás povzbuzuje, 
abychom při čekání na příchod Ježíše Krista nepropadli skleslosti, když se na nás valí všechny 
hrůzy světa. Bůh tvoří dobré, to člověk přetváří Boží stvoření.  

Na začátku kázání jsem mluvila o termínu, který nás nutí horečně pracovat. Věřím, že 
nejenže Kristus přijde, ale věřím, že k nám přichází. Proto dobrořečíme, proto chválíme, proto 
očekáváme. Na co vlastně každý z nás čeká, co poopravujeme z dobrého Božího stvoření? 
Čekáme, že i dnes dojde k setkání s živým Kristem, který přichází v modlitbě a svátostech. 
I dnes chceme společně s Bohem a lidmi tvořit společenství nového stvoření. 

Pane, prosíme, ať nejsme pohodlní při čekání na tebe. Dej, ať nepřestaneme dobrořečit 
za tvé stvoření. Věřím, že v každém dni můžu spatřit záblesk tvé slávy.  

Amen. 
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